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Nepřítomní: Jan Křovák, Jáchym Nerad

_____________________________________

1. Program zasedání

Předsedkyně SK AS FSV UK Barbora Součková přivítala všechny přítomné a nechala hlasovat o
schválení programu.

Usnesení č.1: SK AS FSV UK schvaluje program zasedání dne 26.10.2022

Pro: Hejzlarová, Hlaváč, Macková, Součková
Proti: 0
Zdržel/a se: 0

Program zasedání byl schválen.

2. Zhodnocení voleb SO, diskuse nad postřehy z průběhu voleb, pokračování evaluace

Předsedkyně SK zhodnotila volby studentských ombudsmanů.

Volby SO pro funkční období 2022/2023 proběhly dobře, volební komise na jednotlivých institutech
se nesetkaly s žádnými problematickými situacemi. Podle zpráv z VK a dle tajemníka FSV UK
Ondřeje Blažka, který volby zajišťoval po technické stránce (volební aplikace) nedošlo v průběhu
voleb k žádným mimořádným událostem a volby proběhly v pořádku, řešeny byly pouze technické
záležitosti, a to v jednotkách případů (např. nová distribuce volebních voucherů).

Pro volby na funkční období 2022/2023 byla zaznamenána nižší volební účast, a to v případě čtyř
institutů, kde účast klesla v řádu jednotek procent. V případě Institutu mezinárodních studií volební
účast vzrostla. Konkrétní čísla ilustruje tabulka:

Porovnání volební účasti pro funkční období 2021/2022 a 2022/2023

2021/2022 2022/2023

IES 23,7 % 13 %

IKSŽ 21,7 % 14,8 %

IMS 15,8 % 19 %

IPS 13,3 % 12,5 %

ISS 21,8 % 16,2 %



Volební účast nebyla podle předsedkyně zcela uspokojivá. Nedostala se sice na žádném z institutů pod
10 %, což hodnotí jako pozitivní, ale čísla stále ukazují na to, že se výrazná část studentů do volby
nezapojila. Přikládá to zejména termínu konání samotných voleb, který vyplynul z předchozích
rozhodnutí AS FSV UK (předpokládalo se, že bude nutná dovolba dalších členů AS FSV UK, proto
byl termín ustanoven na začátek října). Takto brzký termín podle Barbory Součkové není ideální,
zejména proto, že v říjnu na fakultu nastupuje velké množství nových studentů, kteří se na fakultě
teprve snaží zorientovat, o institutu SO pravděpodobně ani ještě neví a je u nich větší
pravděpodobnost, že na e-mailovou výzvu k volbám nezareagují.

Rovněž pro toto období byla problematická i samotná propagace voleb. Termín voleb zapříčinil, že
byla propagace směřována zejména na sociální sítě a jejich dosah (aktuálně studující nemusí
příspěvky nutně zasáhnout).

V návaznosti na výsledky voleb bude pokračovat celková evaluace projektu SO, kterou za SK provádí
Eva Hejzlarová a Jan Hlaváč. Ta by měla být hotová na lednové zasedání AS.

3. Diskuse nad podobou dokumentů upravující institut SO

Barbora Součková otevřela diskusi nad institutem studentských ombudsmanů. Sociální komise se v
debatách zabývala mimo jiné i podněty bývalého ombudsmana za IPS Jana Volence, které přijala jako
relevantní a podnětné pro další podobu institutu SO. V tomto směru byl projednán i podnět jednoho
studenta z IES, který kontaktoval předsedkyni SK Barboru Součkovou ohledně mechanismu voleb
SO.

Hlavním bodem diskusí pak byly samotné volby. Ty se SK po debatě rozhodla zatím zachovat, ale
jejich mechanismus bude revidovat. Dále také na návrh Evy Hejzlarové bude SK uvažovat o posunutí
funkčního období SO, a to tak, aby volby probíhaly po konci zimního semestru, např. v březnu nebo
dubnu. Zejména proto, aby volby nekolidovaly s volbami do Akademického senátu (současně
nastavené období může mít i vliv na volební účast). Na některé z následujících setkáních SK budou
přizváni i zástupci studentských spolků, aby byla v tomto směru zaznamenána i jejich linie podnětů.

Další debaty probíhaly nad celkovou propagací institutu SO, která je podle členů SK potřeba zvýšit.
Jedním z návrhů byla i spolupráce s OVV, Barbora Součková navrhla, že by se mohli studentští
ombudsmani propagovat i na Dni otevřených dveří FSV UK, protože má pocit, že pro uchazeče o
studium může být důležité, že přichází studovat do bezpečného prostředí, které má mechanismy na to
studentům efektivně pomáhat v celém spektru problémů, které během jejich studia mohou potenciálně
vyvstat.

4. Různé

Barbora Součková představila členům komise materiály o udržitelném fungování FSV UK, které jí
předala za OVV Nikola Havlová. Členové komise nad tématem debatovali a shodli se, že
udržitelnému fungování fakulty jsou nakloněni. Jakékoliv iniciativy fakulty či OVV v tomto smyslu
Sociální komise ráda podpoří, případně na nich bude ráda spolupracovat.



Sociální komise se také shodla na tom, že by bylo potřeba pro nějakou iniciativu mít dostatek
prostředků, a to nejen kapacitních, ale také i např. finančních.

Zapsala a za správnost: Barbora Součková


